
Zápis z 1. jednání komise pro Smart City dne 18.1. 2024 

Přítomni členové: Mgr. M. Malý, Ing. J. Vytiska, E. Kožušník, Ing. J. Křiklán, Bc. L. Roubínek  

Stálí hosté: Ing. J. Bureš MBA, Ing. Z. Vavřina, Mgr. Jiří Šolc, Bc. J. Stodůlka 

Omluven: Ing. M. Čech 

Hosté: náměstek primátora A. Lenert MBA, náměstek primátora Mgr. J. Hruška, zastupitel Ing. V. Prachař,  

vedoucí tiskového oddělení T. Tesař   

 (komise je usnášení schopná) 

Program jednání: 

1/ Přijetí navrženého programu jednání dle pozvánky. 

PŘÍTOMNO: PRO: PROTI: ZDRŽEL SE: NEHLASOVAL: VÝSLEDEK: 

5 5 0 0 0 Přijato 

 

Projednávání bodů dle zaslané pozvánky: 

 

1/ Ing. J. Bureš MBA: Prezentace – upravený rozvoj Portálu občana Liberec (příloha č.1): 

Dotace 85 procent  cca 6 mil Kč, zbytek Liberec IS cca 1,3 mil Kč. 

Žádost o změnu projektu je třeba včas zaslat, projekt končí v květnu 2025. Není tedy tolik času. 

Odůvodnění vyškrtnutých bodů.   

Přidáno – formulářové opravy. Usnadnění přístupu občana k online službám. 

Součástí dotačního projektu je i druhý portál občana. 

1/Financování – nevíme, jak to dopadne s dotací, musí se požádat o změnu projektu, věříme, že projde. 

2/Ceny původních modulů jsou rok a půl staré, kolik budou stát nové – nevíme, neznámých je více, ale je 

třeba se rozhodnou zda chceme nebo nechceme. Poté zahájíme aktivity, které vše zpřesní a umožní nám dostat 

se během roku k nějakým výsledkům. 

Mgr. J. Šolc: Vážení členové, chtěl bych vás požádat o doporučující stanovisko, protože pro nás je to klíčové, 

považujeme portál za zajímavý a pokud máme dotační příležitost ho vylepšit. 

Ing. Vytiska: předložený materiál jsme prolistovali, došlo k revizi, co se dá pryč, co je nového. 

Jakou formou je na vás………, lidské kapacity a další věci. 

Ing. Prachař: Jsem rád, že nějakou představu máme,  je otázkou, jak ji uchopit, aby to nebyl jen výkřik do 

tmy s portálem občana, ale aby se dotklo všeho, co my potřebujeme propagovat. 

E. Kožušník: Je to stále dokola, vždy se narazí na peníze. Vždy se rozděluje hromádka, která je k dispozici. 

Pokud nás RM zřídila jako komisi, pak bychom měli rozhodovat o budoucnosti projektů a o jejich prioritách 

a dávat doporučení RM. To je cílem komise. Co spadá do definice Smart City? Myslím si, že by bylo 

jednoduché, kdyby se projekty, které jsou  v různých segmentech magistrátu, sestavily do jednoduché tabulky 

a současně by se v ní definovaly výdaje na tu konkrétní aktivitu.. Na základě toho se mohou vytvořit priority 

do příštího období, na základě priorit jednotlivých zástupců. Jak my, členové komise se máme rozhodovat, 

když nemáme data v tom balíku, co si město vlastně může dovolit. 

Mgr. Šolc: Nic takového neexistuje. 

Ing. Vavřina: Snažím se o pragmatičnost je zde spousta projektů, které mají hlavu a patu, ale oni pak tak 

nějak „usnou“. Mám strach, že  se to nebude propagovat  a rozvíjet, že to vejde vniveč. Přál bych si, aby to 

mělo i takové „rácio“. 

Kožušník: Když nemáme data pro rozhodování tak jsme tu jako diskuzní kroužek a považuji tedy 

 komisi SC a zcela zbytečnou a rozhodovat si může RM sama. Proto nedoporučím. 

M. Malý: Komise může projekt jen podpořit jako myšlenku, jeho finální nacenění a případná konečná 

realizace je v kompetenci RM. 

 

 



Komise SmartCity doporučuje RM rozvoj portálu občana dle představení LIS na jednání komise:  

 

PŘÍTOMNO: PRO: PROTI: ZDRŽEL SE: NEHLASOVAL: VÝSLEDEK: 

5 4 0 1 0 Přijato 

 

Úkol: Komisi SC bude průběžně na jejích jednáních informovat o vývoji v RM náměstek primátora 

Mgr. Jiří Šolc, který je současně garantem komise. 

 

 

2/ Vedoucí tiskového oddělení T. Tesař: předložil koncepci o personálním obsazení tiskového oddělení a 

jeho činnosti – konkrétně, co kdo má v náplni své práce. 

Pro rozšíření portálu, pokud bude schválen, by měla nastat na webových stránkách města dlouhodobější 
kampaň, jež by měla trvat 3-4 měsíce. Poté by se měla vyhodnotit, obecně abychom neutráceli moc velké 
peníze. Online kampaň ve vybraných regionálních médiích, protože  míříme zejména na Liberečany, a to 
formou krátkých textových rozhovorů nebo příspěvků s prokliky, na kterých se budou dávat tipy a 
doporučení. Je rovněž dlouhodobá spolupráce s TV RTM. V čase, jenž je věnován pro město, které si ho i 
platí. Nemáme na reklamu žádný boudget. 

Téma webmastera: Tato pozice by byla v tiskovém oddělení potřebná. 

Vytiska: Měl by být zaveden marketingový boudget, který by byl i dispozici jednotlivým náměstkům a jejich 
stěžejním projektům tedy těm, které jsou pro město důležité. 

Lenert: Komise může požádat RM o zaúkolování tajemníka magistrátu o zjištění požadavků jednotlivých 
odborů o  marketingovou prezentaci stěžejních projektů. 

Následně se na plénu komise debatovalo o postavení a následném směřování komise. E. Kožušník kritizoval 
nedostatek dat o projektech a financovaní, bez kterých se lze těžko rozhodovat. Poukázal na nutnost 
vyjasnění postavení komise od Rady města. Následně formuloval stanovisko, o kterém komise hlasovala. 

Komise Smart City pověřuje předsedu komise Mgr. Michala Malého o ověření a definici mandátu 
(náplň činnosti) od Rady města Liberce. Komise doporučuje pozvat na jednání Rady města předsedu 
komise, aby zde byl tento problém objasněn. 

PŘÍTOMNO: PRO: PROTI: ZDRŽEL SE: NEHLASOVAL: VÝSLEDEK: 

5 5 0 0 0 Přijato 

 

3/ Tajemník magistrátu Ing. M. Čech: doručil seznam aktuálních online formulářů. 

Příloha č. 1. upravený rozvoj portálu  LIS  

Příloha č. 2 podklady T. Tesař 

Příloha č. 3  seznam aktuálních online formulářů Ing. M. Čech 

Další zasedání komise Smart City se bude konat ve čtvrtek 15.2. 2024 od 15:00 hodin 

v zasedací místnosti č. 209. Pozvánky budou včas odeslány.  

Současně vás chci požádat, pokud máte nějaká témata pro zařazení do pozvánky, prosím 

o jejich zaslání do 6.2. 2024. 

Zapsala: Eva Lenertová  

Liberec 18.1. 2024   

 

Bc. Lukáš Roubínek ověřovatel zápisu v.r.                                        Mgr. Michal Malý, předseda komise v.r. 


